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Abstract 

This study concerns with developing a trustworthy technique for detecting 

hemozoin (the waste product of malarial parasitic action on hemoglobin) 

in blood by detecting the intensity of IR LASER beam ,passing through 

human finger or blood sample, when interacting with hemozoin particles 

on application of a magnetic field in both non-invasive and invasive  way. 

The proposed system consists a Laser infrared source, pair of permanent 

magnets and embedded processing system. 

 This study was validated by preliminary experiments across seventeen 

patients and twenty one blood sample, the obtained results showed that the 

developed method has accuracy of (93.75%) for patients and accuracy of 

(95.24%) for blood samples. less pain, small duration and more 

comfortable malaria test will be presented by this study.  
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 المستخلص

عن امتصاص  ةناتجال) موزوين يالهجزيئات لاكتشاف  نظام  تهتم هذه الدراسة بتطوير

عة تحت شتحديد شدة ليزر الأب و ذلكفي الدم الموجودة  (  الهيموغلوبين بواسطة طفيليات الملاريا

بعد تفاعله مع جزيئات و ذلك  دمال عينةأو مباشرة من خلال الأصبع  بصورة المارالحمراء 

. يتكون النظام المقترح من مصدر ليزر للاشعة   دائممغنطيسي الهيموزوين تحت تأثير مجال 

 تحت الحمراء ، زوج من المغنطيسات الدائمة و نظام معالجة مضمن .

عينة دم و ( 21( شخص و ) 17ختبار )نظام لإال هذه الدراسة من خلال استخدام هذا تم إثبات

في حالة الفحص على الأشخاص   %93.75ختبار ج التجارب أن النموذج يعمل بدقة إأظهرت نتائ

فحص للملاريا  نظامال هذا حالة الفحص على عينة الدم . وفر في  %95.24ختبار بدقة إ مباشرة و

 .بصورة أقل ألما و في فترة زمنية قصيرة و براحة أكبر

 


